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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 10. april 2015 stillet 

følgende spørgsmål nr. 775 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra udvalget. 

 

Spørgsmål nr. 775:  

’’Finder ministeren, at Rådet for Anvendelse af Dyr Sygehusmedicin (RADS) 

er et værktøj til at holde medicinudgifterne nede i sundhedsvæsnet eller et 

værktøj til at sikre ensartet behandling på tværs af regioner? I fald ministeren 

ikke mener, at RADS er et værktøj til at holde medicinudgifterne nede, er mini-

steren da enig i, at der ikke skal være økonomiske repressalier for afdelinger, 

der ikke til punkt og prikke efterlever vejledningerne?” 

 

Svar: 

Det er min opfattelse, at Rådet for Anvendelse af Dyr Sygehusmedicin (RADS) 

først og fremmest har til formål at sikre bedre kvalitet i behandlingen, bl.a. ved 

at patienter tilbydes lige adgang til behandling med dyr sygehusmedicin gen-

nem tilvejebringelse af national konsensus om lægemiddelbehandling. 

 

En sidegevinst ved tilvejebringelsen af den nationale konsensus om lægemid-

delbehandling er, at regionerne opnår større købermagt samt mulighed for 

bedre medicinpriser gennem udbud af lægemidlerne. Behandlingsvejlednin-

gerne fra RADS fremsendes således til regionernes lægemiddelorganisation, 

Amgros, hvorefter vejledningerne indgår som en del af Amgros’ udbudsgrund-

lag og derved indirekte kan bidrage til at holde medicinudgifterne nede. Vej-

ledningerne har dog også medført merudgifter for nogle lægemidler, da RADS 

i flere tilfælde har tilføjet nye og dyrere lægemidler til behandlingen af patient-

grupper, eller fordi RADS har anbefalet at udbrede behandlinger til større pati-

entgrupper eller at igangsætte behandlinger på et tidligere tidspunkt. 

 

 

Med venlig hilsen 
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